
 

  

  

Bestyrelsesmøde, Dagtilbudsområde Nord Dato: 4. oktober 2023 

 

Sagsnummer: 

EMN-2022-00174  

Mødedato  1. november 2023 kl. 18.30-21 

Emne Bestyrelsesmøde, Dagtilbudsområde Nord 

Sted Cronborgvej 20, 9990 Skagen  

Deltagere Natascha Gajhede (Mattisborgen), Michelle Nielsen (Børnehuset 

Molevitten), Johan Brodersen (Vuggestuen Regnbuen), Stine 

Spandet Bjerre (Børnehaven Fyrrekrat), Maj-Brit Buettel (Børnehuset 

Ålbæk), Henriette Mosberg (Børnehuset Trindelvej), Marianne 

Andersen (medarbejderrepræsentant, pædagog), Kristina 

Weesgaard (dagplejen, Skagen) 

Rasmus Holm (sekretær, områdeleder), Ulla Egholm (pædagogisk 

leder, Pilekrattet), Lone Munk (pædagogisk leder, Regnbuen) 

 

Afbud: Kirsten Cloos (medarbejderrepræsentant, pædagog), Camilla 

Aaen (Børnehuset Mariehønen), Nanna Gajhede (Dagplejen 

Strandby, Elling og Ålbæk), Malene Thorsen (Børnehaven 

Pilekrattet), Sidse Lundholm (Børnehuset Golfparken), 

 

 

Referat  

Punkt Beskrivelse 

 

Tid 

1.  Velkommen til bestyrelsesmøde  

 

Præsentation og rundvisning i Pilekrattet og Regnbuen – efterfulgt af 

aftensmad 

 

30 min. 

  

Referat: 

 

Rundvisning i hhv. Pilekrattet og Regnbuen v. Ulla og Lone 

 

 

2.  Godkendelse af dagsorden til mødet samt godkendelse af referat 

(bilag 1) fra sidste møde den 30. august 

 

5 min. 
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Referat: 

 

Dagsorden og referat godkendt. 

 

 

3.  Præsentation, videndeling og kendskab på tværs 

 

Vi bruger de første 30 minutter af mødet til præsentation af de enkelte 

afdelinger og med fokus på dét man sammen lykkedes med og er stolte af i 

de enkelte forældreråd. Formålet med dette er bedre kendskab til 

hinandens arbejde, udfordringer, muligheder og videndeling på tværs.  

 

Præsentationerne kan fx omhandle spørgsmålene: 

- Hvilket forældreråd / afdeling repræsenterer jeg? 

- Hvad er vi pt. optaget af i forældrerådet, og hvordan arbejder vi med 

det? Hvordan holder vi fx vores møder, hvordan samarbejder vi etc. 

- Hvad er vi særligt stolte af i forældrerådet? (Fx en udfordring vi har 

løst, en tradition der samler alle eller lign.)  

 

Der er ca.10 min. pr. præsentation.  

 

Den 1. november har og Johan fra Regnbuen ”staffetten”. 

 

30 min. 

 Referat: 

 

Malene og Camilla er fraværende og kommer derfor på næste gang. 

 

Johan præsenterede Regnbuen og Regnbuens forældreråd med fokus på 

bl.a.: 

- Regnbuens gode faciliteter - herunder legeplads og indendørs 

indretning 

- Beliggenhed tæt på gode tur-muligheder og en vuggestue, der er 

gode til at komme ud af huset. Christiania cykler bliver brugt flittigt. 

- Stabil personalegruppe.  

- En rigtig god madordning, der fungerer godt med gode og alsidige 

retter og kost til børnene med fokus på både ernæring og 

bæredygtighed/klima. 

 

Der er 5 repræsentanter i Regnbuens forældreråd. 

 

Regnbuen afholder bl.a. jule-klippe-klister dag og sommerfest arrangeret af 

forældrerådet,  

Der er god opbakning til forældrerådet og forældrerådsmøderne, og der 

opleves en god kobling mellem vuggestuens aktiviteter og 
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forældrerådsarbejdet, og forældrerådet har nemt ved at følge med i 

vuggestuens aktiviteter og fokuspunkter ud fra vuggestuens årshjul. 

 

Næste gang – Kristina fra dagplejen i Skagen, Camilla fra Mariehønen og 

Malene fra Pilekrattet 

 

4.  Opfølgning på dialogmøde den 4. oktober  

 

Drøftelse og opfølgning på dialogmødet den 4. oktober med BUU v. 

deltagerne fra bestyrelsen i Dagtilbud Nord 

 

15 min. 

  

Referat: 

 

Stine, Natascha og Rasmus deltog i dialogmødet den 4. oktober med 

Børne- og Ungdomsudvalget samt de øvrige bestyrelser fra Dagtilbud 

 

Udgangspunktet og omdrejningspunktet for dialogmødet var et styrket og 

løftet børnesyn og hvordan dette kommer til udtrykt i den pædagogiske 

praksis. Kristine og Jannie – ressourcepædagog og pædagogisk leder fra 

Midt-Vest præsenterede hovedtrækkene i dagtilbuddenes arbejde med 

børnesynet – herunder ressourcepædagogernes ændrede rolle og fokus.  

 

Dialogmødet gav anledning til mange gode dialoger og debatter på 

dialogmødet – herunder fx ift. børn og skoleparathed, og i hvor høj grad 

krav eksempelvis skal tilpasses børnene.  

 

Dialogmødet gav også anledning til opmærksomhed på kommunikationen 

til og med forældrene om dagtilbuddenes arbejde med et løftet børnesyn. 

 

I den forbindelse opfordrer bestyrelsen i Dagtilbud Nord forældrerådene til 

at drøftet og forholde sig til det lokale arbejde med børnesynet. Altså 

hvordan der arbejdes i den enkelte institution/dagpleje, og kommende 

fokuspunkter kommer til at være mm. 

 

Derudover er bestyrelsen i Dagtilbud Nord optaget af hvordan vi får taget 

hul på principperne om overgange til skole med de nye skolebestyrelser i 

Dagtilbud Nord. Dette arbejde vil bestyrelsen tage op i det nye år. 

 

 

5.  Arbejdet med principper 

 

Udkast til princip vedr. dagtilbuddenes arbejde med kultur, mangfoldighed 

og nærmiljø har været drøftet i forældrerådene og på lederteammøde (bilag 

2). Bestyrelsen følger op på input og foretager evt. justeringer inden 

godkendelse. 

30 min. 
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Drøftelsen vedr. udkastet til princippet foreslås ud fra følgende spørgsmål: 

- Hvad ser forældrerådet som styrken ved det udarbejdede udkast? 

- Hvilke evt. forslag til justeringer af udkastet har forældrerådet? 

- Øvrige bemærkninger eller kommentarer til udkastet 

 

  

Referat: 

 

Punktet blev behandlet ved at tage en ”bordet rundt” om de indkomne 

perspektiver og evt. forslag til justeringer. 

 

Trindelvej:  

Forældrerådet synes godt om principperne og oplever, at institutionen lever 

meget godt op til principperne i udkastet i forvejen.  

 

Dagplejen Skagen: 

Synes mange af principperne bliver opfyldt godt, men at der også er 

forskelle fordi dagplejerne er forskellige og har forskellige børn og 

børnegrupper. Men oplevelsen er at alle dagplejerne gør en god indsats for 

at inddrage nærmiljø, kulturinstitutioner mm. 

Forældrerådet havde en god drøftelse om hvor ”standardiseret” et princip 

kan/må være, og oplevelsen er, at det nuværende udkast sætter en retning, 

men samtidig favner bredt. 

 

Molevitten: 

I Molevitten prioriteres det i højere grad end tidligere at komme på tur, og 

de er gode til at prioritere nærmiljø og kultur – når det er muligt. 

Storegruppen ”Flunkerne” prioriterer også flere ture og aktiviteter ud af 

huset – fx på farmen og udkastet til det pædagogiske princip om kultur, 

mangfoldighed og nærmiljø understøtter udviklingen og arbejdet. 

 

Regnbuen: 

Ingen ændringsforslag – gode og brede principper som vi sagtens kan se 

os selv i. 

 

Mattisborgen: 

Mattisborgen kan sagtens se sig selv i udkastet til principper, som er 

formuleret. Vi bruger nærmiljøet, tager højde for kulturelle forskelle mm. 

 

Fyrrekrat: 

Ingen ændringsforslag – gode og brede principper som vi sagtens kan se 

os selv i. Og principperne understøtter arbejdet med børns køn, kultur og 

identitet. 
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Ledergruppen: 

Godt og brugbart princip, der understøtter og skærpet den faglige 

bevidsthed om en retning vi i forvejen gerne vil arbejde mod. I ledergruppen 

havde man en dialog om det fremgår tydeligt, at der i princippet lægges op 

til en ”bred” forståelse af kulturbegrebet. Bestyrelsen er enige om, at den 

nuværende formulering – jf. tilbagemeldingerne og drøftelserne i de enkelte 

forældreråd – er rammende og netop lægger op til denne ”brede” forståelse 

af kulturbegrebet. 

 

Det pædagogiske princip er godkendt. 

 

 

6.  Status på økonomien i Dagtilbud Nord v. Rasmus 

 

15 min. 

  

Referat: 

 

Rasmus gennemgik økonomi og budget for 2023 – herunder 

budgetforudsætningerne ud fra børnetal og takst.  

Pt. forventer Dagtilbud Nord et merforbrug på ca. 700.000 kr. 

 

Budgetgennemgang medførte spørgsmål om, hvad andre forældreråd gør 

for at understøtte institutionernes og dagplejens indkøb af legetøj, 

vedligehold mm.  

 

Det anerkendes at der ikke er mange økonomiske midler til udgifter og 

indkøb, der ikke er løn. Derfor værdsættes det i høj grad, når forældre har 

mulighed for at give en hånd med på fx arbejdsdage mm. Samtidig er der 

opmærksomhed på, at der skal være en balance og rimelighed ift. 

forventningerne til forældrenes bidrag og engagement. 

 

 

7.   

Bestyrelsesmøder 2024 

Der foreslås følgende datoer til bestyrelsesmøder i 2024: 

- Onsdag den 31. januar 2024 

- Onsdag den 20. marts 2024 

- Onsdag den 29. maj 2024 

- Onsdag den 4. september 2024 

- Onsdag den 6. november 2024 

 

 

15 min. 

 

 

 

 

Referat: 

 

Mødedatoerne er godkendt. 
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8.  Evt. 

 

10 min. 

  

Referat: 

 

Maj-Britt gør opmærksom på, at hun træder tilbage efter sommeren 2024, 

da hun herefter ikke længere har barn i dagtilbud. 

 

Henriette informerede om, at på Trindelvej har forældrene stemt for 

kommunal frokostordning. De er rigtig spændte og glæder sig til både 

processen og selve frokostordningen fra 1. januar 2024 – både forældre og 

personale 

 

 

 

 


